
 

BRM.0012.8.7.2022 

 

Protokół Nr 38/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej Inowrocławia 

odbytego w dniu  20 czerwca 2022 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

aleja Ratuszowa 36. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Czas z trwania posiedzenia  12.45 do 13.30. 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

przewodnicząca    - Elżbieta Jardanowska, 

członkowie:     - Maria Stępniowska, 

- Waldemar Wąśniewski, 

- Maria Żukowska. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i  Sportu, 

2. Karolina Sobieraj – Kierownik Referatu Kultury, Promocji w Wydziale Kultury, 

Promocji i Komunikacji Społecznej. 
 

Listę obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Elżbieta Jardanowska – 

Przewodnicząca Komisji, która na podstawie listy obecności stwierdziła,  

że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie było. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr 37/2022 z 23.05.2022 r. Komisji Oświaty i Kultury. 

4. Propozycje wypoczynku letniego na 2022 r. w aspekcie organizacyjnym  

i finansowym.  

5. Organizacja pracy szkół podstawowych (klasy pierwsze) w aspekcie  

demograficznym.  

6. Propozycje imprez kulturalnych na okres letni dla mieszkańców Miasta 

Inowrocławia i kuracjuszy na terenie Solanek.  

7. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

8. Sprawy bieżące. 
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Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 37/2022 z 23.05.2022 r. Komisji Oświaty i Kultury. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 37/2022 z 23.05 2022 r.? 

Głosowanie: za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Ad 4. Propozycje wypoczynku letniego na 2022 r. w aspekcie organizacyjnym  

i finansowym – stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła materiał. 
 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. 

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Otwierając dyskusję pozwolę sobie powiedzieć, że właściwie odpowiedziała Pani na 

pytanie, które sobie notowałam, dotyczące przede wszystkim finansów, czy 

wystarczy pieniędzy w stosunku do planów, ale z tego co słyszę to Pani już 

podkreśliła, że tak. Następnie, nie ma tej półkolonii, a takie było moje pytanie  

w 1, 8, 10, 16. W 10 i 16 wiemy, że rodzice nie chcą półkolonii, w ogóle takiego 

wypoczynku, sami zajmują się dziećmi. Natomiast 1 i 8 myślę, że zawsze coś było. 

Także miejmy nadzieję, żeby coś się zadziało. I bardzo dziękuję, że za moją reakcją 

dołączono te plany biblioteki i OSiRu. I bardzo proszę, jak będzie Pani 

przygotowywała dla nas sprawozdanie na Komisję w przyszłym semestrze to 

poprosiłabym, żeby nie pisać tego wszystkiego tylko odnieść się do tego co się 

odbyło, a czego nie udało się zorganizować. To nam wystarczy. Gratuluję tej 

szerokiej fali zorganizowania lata dla dzieciaków, szczególnie po pandemii i to  

z dużym rozmachem. 

 

Maria Żukowska – członek Komisji: 

Dodam tylko, że ja gratuluję, że jednak pieniądze w budżecie znalazły się na 

dodatkowe atrakcje dla młodzieży, gdzie wiemy dokładnie o ile mniejsza jest 

subwencja oświatowa. Nie ma teraz braków, ale jest to świetne, że… 

 

Maria Stępniowska – członek Komisji: 

To dzięki samozaparciu Pani Naczelnik i wychodzenie u Pani Skarbnik.  

 

Maria Żukowska – członek Komisji: 

Nie ma teraz braków, ale jest to świetne, że utrzymanie standardów dzieciom  

w naszym mieście zapewnialiśmy, bo jednak okrojona subwencja i moglibyśmy się 

kusić, że tego w mieście już nie będzie, bo mamy zapotrzebowanie inne.  

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Zawsze tak powtarzam, że dla niektórych dzieciaków są to jedyne wakacje. 
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Maria Żukowska – członek Komisji: 

Wracając do organizacji to najczęściej rodzice planują urlopy w okresie lipca, więc 

myślę, że ten okres po zakończeniu roku szkolnego jest bardzo dobry, bo rodzic 

jeszcze nie chce brać urlopu i ma, jak gdyby opiekę zapewnioną. 

 

Waldemar Wąśniewski – członek Komisji: 

Chciałbym się dołączyć do tych hołdów dla Pani Naczelnik.  

 

Ad 5. Organizacja pracy szkół podstawowych (klasy pierwsze) w aspekcie  

demograficznym – stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła materiał. 
 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. 

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Pozwolę sobie tradycyjnie odnieść  się do tego materiału. Ten materiał jest bardzo 

ciekawy, szczegółowy i niezmiernie czytelny. I dlatego Pani Naczelnik pozwolę 

sobie wprowadzić go, jako stały element naszej Komisji na co roczne posiedzenia  

w miesiącu czerwiec. Materiał z pewnością daje obraz ograniczeń i regulacji, jakimi 

muszą kierować się Dyrektorzy przyjmując do szkół, ale myślę, że przygotowując 

projekt i prowadząc proces rekrutacyjny ucznia  poza obwodowego. I bardzo 

przydatnym z tego materiału wydaje się być jednolity terminarz rekrutacji i kryteria 

dla wszystkich placówek. Dobrze, że one są jednolite, bo uniknie się jakichś 

animozji. Ale tak naprawdę Pani Naczelnik w tym materiale najciekawsza jest tabela 

ze strony nr 4 i 5, bo one dają nam obraz tego co jest dla Miasta najważniejsze.  

A mianowicie stosunku planu wynikającego z demografii do faktycznego naboru  

w danej placówce. I co tutaj się rzuca w oczy Pani Naczelnik. Są szkoły, które 

rozpatrując ten stosunek potraciły po 24, nawet 27 osób w naborze, ale są placówki, 

które uzyskały po 36 plus. To jest rekordowo, aczkolwiek aż tak bardzo bym tego nie 

krytykowała dlatego, że tracą szkoły rąbińskie, bo na Rąbinie jest trzecia szkoła, 

która jest nie obwodowa i z tradycji te dzieci, które są przed jezdnią, zapisują się do 

tej szkoły, bo tu chodziło ich rodzeństwo, czy rodzice. Gratuluję też Pani Dyrektor 

SPI, która nie mając obwodu zgromadziła 46 osób. Jest to naprawdę bardzo dobry 

wynik. Aczkolwiek dla nas, jako Komisji i Miasta najważniejszy jest bilans 

całościowy. I pomimo tego, że jak powiedziała Pani, że dzieci idą do szkół 

niepublicznych i poza Inowrocław to bilans ten jednak finalnie jest dla nas dodatni, 

bo 581 było planowanych a 603 przyjętych, także bardzo to cieszy. To znaczy, że 

jesteśmy dobrymi placówkami i dzieci chcą się u nas uczyć. I bardzo budujące 

zdanie, jakie Pani umieściła na końcu: „Jak każdego roku zapewnią dzieciom wysoką 

jakość edukacji, komfort pracy oraz bezpieczne i higieniczne warunki nauki”. Bardzo 

Pani gratulujemy tej organizacji i tego nadzoru. Naprawdę znakomicie sobie Pani  

z tym radzi. Dziękuję bardzo.  
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Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Ja tylko dodam. Tak jak mówiłam mamy te 12 szkół, uczniów coraz mniej. Także na 

poziomie mamy po dwa oddziały przeważnie. Szkoła nr 5 nam się bardzo rozrasta jak 

widać i również nr 8. Szkoła nr 11 bardzo nam się kurczy. W większości szkół mamy 

po dwa oddziały.   

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

W szkole nr 4 też jest duży spadek w stosunku do tego co patrzyłam kilka lat wstecz.  

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Tak. Szkoła nr 4 dostała zgodę na 3 oddział, bo trochę uzbierała tych dzieciaków. 

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Ale Pani Naczelnik to jest 75 dzieci zapisanych, więc to pełne 3 klasy, także 

spokojnie.   

 

Waldemar Wąśniewski – członek Komisji: 

A w tych szkołach, gdzie jest mniejszy nabór to odbije się to na Nauczycielach? 

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Nie. Jeśli chodzi o przejście na emeryturę to idzie 7 Nauczycieli. Z tego dwudziestkę 

otrzymuje chyba 5 Nauczycieli, a dla jednego Nauczyciela od wychowania 

fizycznego nie mamy etatu.  

 

Maria Żukowska – członek Komisji: 

Pomimo, że jest tyle godzin wychowania fizycznego to jeszcze Nauczyciel traci 

pracę.  

 

Ad 6. Propozycje imprez kulturalnych na okres letni dla mieszkańców Miasta 

Inowrocławia i kuracjuszy na terenie Solanek – stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.  

 

Karolina Sobieraj – Kierownik  Referatu Kultury, Promocji w  Wydziale Kultury, 

Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Przedstawiła materiał. 
 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. 

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Chciałabym powiedzieć Pani Kierownik, że materiał jest tradycyjnie obszerny  

i bogaty skierowany do mieszkańców i kuracjuszy. Duża ilość tych imprez. To też 

fajna sprawa. Bardzo bogaty wachlarz, bo od muzyki kapel podwórkowych poprzez 

czytanie Mickiewicza. Także skierowany do różnorodnej grupy wiekowo  

i wyznaniowo. I naprawdę można sobie tutaj coś wybrać. Na końcu w tekście pisze 

Pani o Dniach Dziedzictwa. Myślę, że tam jeszcze też powstanie jakiś program. 

Bardzo dobry materiał i bardzo dobra robota, także cieszmy się, że możemy pokazać 
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innym. Natomiast moje pytanie dotyczy tego w jakiej formie zostanie to 

zapromowane mieszkańcom?  

 

Karolina Sobieraj – Kierownik  Referatu Kultury, Promocji w  Wydziale Kultury, 

Promocji i Komunikacji Społecznej: 

Tak naprawdę promujemy wszystkie imprezy. Wysyłamy komunikaty do mediów, 

promujemy na naszej stronie internetowej oraz na Facebooku i teraz bardzo aktywnie 

działamy też na Instagramie. Plakaty imprez są wywieszone na wiatach 

przystankowych. Kujawskie Centrum Kultury też robi dodatkowo swoją kampanię 

promocyjną. Szczególnie tych imprez biletowanych. Spoty reklamowe, w radiu 

najprawdopodobniej też są zamieszczane. W poprzednich latach z tego co wiem też 

na bilbordach w Toruniu, w Bydgoszczy. W tym  roku nie wiem tak naprawdę czy 

nadal ta akcja promocyjna jest. I Nasze Miasto Inowrocław tam też zamieszczamy 

wszystkie informacje. Jeżeli chodzi o Facebooka to powtarzamy też w danym dniu, 

że zapraszamy i przypominamy o tych wydarzeniach. Także akcja promocyjna jest 

prowadzona cały czas.  

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Ktoś kto porusza się środkami miejskimi to naprawdę wiem, że to widzi. Bardzo 

trafia do ludzi to co jest na przystankach. Te plakaty są naprawdę trafione. Dziękuję 

bardzo i gratuluję imprez, które Państwo przygotowujecie.  
 

Ad 7. Sprawy wymagające opinii Komisji.  
 

Nie było.  

 

Ad 8.  Sprawy bieżące. 

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

W tym punkcie pragnę wystąpić z prośbą do Pani Naczelnik o odpowiedź dla Pani 

Radnej Marii Żukowskiej i cytuję z protokołu:  „Czy my jako oświata braliśmy udział 

w projektach zewnętrznych Poznaj Polskę i drugi projekt związany z Rozwojem 

Narodowego Czytelnictwa”? Tak brzmiało pytanie zadane przez Panią. Czy możemy 

prosić o odpowiedź? 

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Nasze szkoły brały udział w tym programie Narodowy Program Rozwój 

Czytelnictwa. Mieliśmy podzielone szkoły na 2 etapy. W 1 etapie, czyli w roku 2017 

brało udział 6 szkół: 2, 4, 6, 9, 10 i szkoła integracyjna. W 2018 roku pozostałe, czyli 

1, 5, 8, 11, 14 i 16. W 2019 r. i w 2020 r. były ponawiane te programy, ale my już nie 

mogliśmy wziąć udziału, bo braliśmy wcześniej udział. W roku 2021 na szczęście ten 

program był dedykowany dla przedszkoli. I nasze wszystkie 4 przedszkola wzięły 

udział i dostały pieniądze. Natomiast w tym roku można znowu ponawiać i będziemy 

ponawiać jesienią dla 3 szkół. Dla 2, 10 i szkoły integracyjnej. Jeśli chodzi o drugi 

program „Poznaj Polskę” to niestety nie mamy dużego sukcesu. Może i dobrze. 

Wiemy od Dyrektorów, że dużo byłoby pracy z tymi wycieczkami. Składaliśmy 
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formularz i myśleliśmy, że nam się uda, ale niestety system został szybko zamknięty, 

głośno się mówiło w całej telewizji. Nie udało nam się.  

 

Elżbieta Jardanowska  – Przewodnicząca Komisji: 

Szanowni Państwo, pragnę poinformować, że wstępny plan dotyczący Komisji  

w czasie wakacji odbędzie się następująco: 

- 25 lipca 2022 r. o godz. 12.00, 

- 22 sierpnia 2022 r. o godz. 12.30. 

 

W miesiącu lipcu mamy: 

 - Wizytę w Szkole Podstawowej nr 2 w ramach Akcji Lato 2022 r. w szkołach 

podstawowych, 

-  Połączenie Filii nr 3 z Filią nr 2 dla Dzieci Biblioteki Miejskiej im. Jana 

Kasprowicza w Inowrocławiu, 

- Zmiana statutu Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu  

w związku z połączeniem filii bibliotecznych.  

 

Natomiast wizytę w Szkole Podstawowej nr 2 w ramach Akcji Lato proponowałabym 

odbyć przed Komisją tj. 30 czerwca br. na godz. 10.00 z uwagi na to, że wszystkie 

szkoły oprócz tej w Mątwach pracują tylko dwa pierwsze tygodnie. Co Państwo na 

to? 

 

Przewodnicząca uzgodniła z członkami Komisji, że wizyta w Szkole Podstawowej nr 2 

odbędzie się 4 lipca br. na godz. 10.00. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej 

Komisji. 

 
Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Kultury 

 

/-/Elżbieta Jardanowska 
 

Protokółowała: 
 

/-/Monika Kozioł  

 


